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سخنگوی قوه قضائیه در پاســخ به سوالی درباره آخرین 
وضعیت پرونده ترور شــهید صیاد خدایی گفت: این پرونده 
در مرحله تحقیقات مقدماتی اســت. چنــد نفر در ارتباط با 
این موضوع دستگیر شــده اند و برای آن ها قرار قانونی صادر 
شــده است. وی ضمن خودداری از ارائه توضیحات بیشتر در 
این بــاره گفت که تحقیقات این پرونده واجد طبقه بندی و 
محرمانه است. مســعود ستایشی در نشست خبری خود در 
پاسخ به ســوالی درباره حق مالکیت ایران بر جزایر سه گانه، 
گفت: سازمان ثبت اســناد در جهت تثبیت مالکیت رسمی 
جزایر اقدامات موثری را انجام داده است و در راستای صیانت 
از منافع ملی این اقدام صورت گرفته است. بر این اساس سند 
مالکیت جزیره تنب بزرگ و تنب کوچک و جزیره ابوموسی 
به نام دولت جمهوری اســامی ایران صادر شد. با این اقدام 
ضمن اینکه اذعان داریم به مالکیت این جزایر، سند مالکیت 
این جزایر طبق قانون صادر شد. سازمان ثبت اسناد و اماک 
کشــور برای این ســه جزیره به نام دولت جمهوری اسامی 

ایران سند رسمی مالکیت صادر کرده است.
وی در ادامه با اشــاره به انتشــار گزارش گزارشگر ویژه 
سازمان ملل گفت: کاری که در راستای تحریم وزیر و وزارت 
اطاعات صورت گرفت، انتشار گزارشی در این خصوص بود. 
ایران همواره یکی از قربانیان ترور بوده است و به عنوان مثال 
می تــوان به حمات گوناگون از جمله حمات ســایبری به 
نهادهای مختلف اشاره کرد. در رابطه با موضوعی که در حوزه 
آلبانی صورت گرفته اعام می کنیم که روش آمریکایی ها کاً 
همین بوده است و دست آمریکایی ها خیلی وقت است که رو 
شده است.سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه تاکنون ۷ جلسه رسیدگی به پرونده اتهامات شهردار و 
اعضای شورای شهر لواسان برگزار شده، نتیجه دادگاه به کجا 
رســید و آیا احکام متهمان صادر شده است یا خیر؟ گفت: 
پرونده مذکور در شــعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان تهران 
مورد رســیدگی قرار گرفته بود. نقصی در روند رسیدگی به 
پرونده در ۲۲ اســفندماه صورت گرفت که پرونده به شعبه 
۱۵ بازپرسی ارسال می شود. شعبه مذبور اهتمام لازم را برای 
رفع نواقص ابرازی صورت می دهد. تا پایان شهریور ماه پرونده 
به شعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان تهران ارسال می شود و 
با تاکیدی که به ریاست شعبه انجام شده است، رسیدگی به 

پرونده تا نیمه اول مهرماه استمرار پیدا می کند.
ستایشی در پاسخ به سوالی درباره چگونگی انتصاب تاج به 

ریاست فدراسیون فوتبال و اتهامات او، گفت: در رابطه با این 
حوزه، اولاً حساســیت نسبت به این موضوع و در این مقطع 
زمانی روشــن است . در راســتای هر انتخاب درون سازمانی 
مثل فدراســیون، استعامات بر اســاس مقررات موضوعه از 
ســوی مرجع برگزاری انتخابات و ناظر صورت می گیرد. یک 
اســتعامی در این زمینه صورت گرفته و پاسخ لازم هم به 
فدراســیون مربوطه داده شده اســت و فدراسیون بررسی و 
اعــام نظر کرد و جمع بندی بر این شــد که فرد مدنظر در 
انتخابات شرکت کند. نســبت به نتیجه نفیا و اثباتا سخنی 
نداریم. اجازه بدهید پرونده ها را بررسی و بعد اعام کنیم. در 
مرحله دادسرا به دلیل اینکه تحقیقات محرمانه است به آن 

نپردازیم، بهتر است.
ستایشی در پاسخ به سوالی درباره پرونده خلیل دردمند 
زائر ایرانی دستگیرشــده در عربســتان گفت: تاش ها برای 
آزادی حاجی در بند ســعودی همچنان ادامه دارد. دادستان 
کل کشــور تذکرهای قانونی را در ایــن رابطه به وزارت امور 
خارجه اباغ کرده و خواستار پیگیری و تعیین تکلیف او شده 
است. اقدامات کنســولی برای این شهروند در حال پیگیری 
است  و معاونت امور بین الملل و ستاد حقوق بشر هم اقداماتی 

در این زمینه انجام داده  است.
ستایشــی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه احداث 
زندان هــای ویژه برای محکومان خشــن به عنــوان یکی از 
برنامه های پیشــین قوه قضائیه به کجا رســید؟ گفت: این 
اطاعات موضوع ســوال را نمی دانم از کجا آمده است. با این 
حال، ســازمان زندان ها مجری آرای صادره از مراجع قضائی 
اســت و در حوزه محکومیت ها بر اســاس آئین نامه سازمان 
زندان ها، کار تفکیک و طبقه بندی زندانیان صورت می گیرد. 
زندانیان مواد مخدر و جرایم خشن که البته در قانون چیزی 
تحت عنوان جرایم خشن نداریم و بیشتر عرفی است، از سایر 

زندانیان به صورت مجزا نگهداری می شوند.
وی با تاکید بر اینکه طرح طبقه بندی و تفکیک زندانیان 
با قدرت در حال اجرا اســت، گفت: ارفاقات قانونی نیز برای 
کاهش جمعیت کیفری در راستای اهداف قوه قضائیه صورت 
می گیرد. ستایشی در پاسخ به سوال مبنی بر اینکه شما پیش 
از این گفته بودید پرونده اکبر طبری در دو اتهام مورد اعاده 
قرار گرفته و به شعبه هم عرض کیفری ارجاع شده و جلسات 
رسیدگی به این تقاضای اعاده دادرسی به زودی آغاز می شود. 
آیا جلســات دادگاه درباره این دو اتهام طبری برگزار و رایی 

صادر شــده یا خیر؟ گفت: پرونده با پذیرش اعاده دادرســی 
موضوع ماده ۴۷۷ قانون ایین دادرسی کیفری در شعبه ۱۵ 
دادگاه کیفری یک تهران مطرح رســیدگی و مقید به وقت 

رسیدگی در ۱۸ مهرماه سال ۱۴۰۱ است.
وی افــزود: متهمان دیگری هم هســتتند که دو نفر در 
رابطه با واخواهی اســت و ۷ نفر از دیوان نظری داشتند که 
در شعبه ۵ دادگاه کیفری در حال رسیدگی است و مقید به 
وقت رســیدگی در ساعت ۱۰ صبح ۲۶ مهر ماه سال ۱۴۰۱ 
است. ان شاءالله درصددیم  با تاش روسای شعبه در ایام آتی 

پرونده های مورد بحث مطابق موازین شرعی رسیدگی شود.
وی در پاسخ به سوالی درباره ساماندهی انبارهای تملیکی 
و گمرک گفت: وضعیت انبارهای ما برای نگهداری کالاهای 
قاچــاق و متروکه در بنادر، گمرکات و ســازمان جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی مناســب نیســت و این اموال در این 
انبارها آسیب می دیدند لذا دســتگاه قضا به صورت ویژه به 
این موضوع ورود کرد و موجبات اصاح این فرآیند را فراهم 
کردند. ســخنگوی قوه قضائیه گفت: اولین بخش از اقدامات 
صورت گرفته آسیب شناسی وضع موجود و شناسایی و علل 
این پدیده است و در گام نخست این مباحث با دولت مطرح 
شد و در گام دیگر برخورد لازم با قاصرین و مقصرین صورت 
خواهد گرفت. بر اســاس گزارش سازمان بازرسی کل کشور 
برخی افراد مقصر شناخته شدند و نهایتا راهکارهایی نیز برای 

جلوگیری از تکرار این موضوع شناسایی شده است .
وی ادامــه داد: فروش اموال تملیکی ۷۰۰ درصد افزایش 
داشــته که این امر با پیگیری های قوه قضائیه صورت گرفته 
است . همچنین اخیرا نیز انبار تملیکی به صورت مکانیزم در 
خوزستان افتتاح شد. ستایشــی با اشاره به برگزاری مزایده 

فــروش یک هزار و ۶۲ خودروی خارجی در انبارها به زودی، 
گفت: این امر در راستای مقابله با فساد و رانت صورت گرفته 
اســت. همچنین اموال رســوب شــده در انبارهای سازمان 
تملیکی نزدیک به صفر اســت. وی در پاســخ به سوالی در 
خصوص محکومیت کارگــران آذراب گفت: نگاه قوه قضائیه 
این نیست که واحد تولیدی تعطیل و مشکات برای کارگران 
ایجاد شود. نسبت به موضوع مورد بحث باید گفت اتهام این 
افــراد)۲۱ نفر از کارگران آذراب( اخال در نظم و آســایش 
عمومی از طریق برگزاری یک  تجمع غیر قانونی در شــرکت 
آذراب است. قوه قضائیه با رأفت اسامی و به صورت کریمانه 
به آنها نگاه کرد. این افراد ایراد به مدیریت داشتند. ستایشی 
ادامه داد: پرونده رســیدگی شد و ۴ نفر تبرئه شدند و دادگاه 
۱۷ متهــم دیگر را به ســه ماه و یــک روز حبس تعزیری و 
تحمل ۳۰ ضربه شاق تعزیری که به ۳۰ میلیون ریال جزای 
نقدی تبدیل شده، محکوم کرده است. با توجه به وضعیت و 
نگاه کریمانه و اینکه ســابقه نداشتند حبس به جزای نقدی 
۷ میلیون تومان تبدیل شــده است که قرار تعلیق مجازات 
هم صادر شــده و این افراد می توانند به کار خود ادامه دهند 
زیرا حکم یکسال تعلیق شده است و پرونده در مرحله بدوی 
اســت و قابلیت تجدیدنظر دارد. ستایشی در پاسخ به سوالی 
درباره ارجاع گزارش تخلفات بســتگان یکی از وزرا از سوی 
یک نماینده گفت: پرونده ای در مورد برادر همسر یکی از وزرا 
به دستگاه قضایی ارجاع نشده است. کسانی که گزارشگری 
فســاد می کنند بدانند که گزارش هایشــان باید مســتند و 
مستدل باشد و اگر کسی در این زمینه نسبت به گزارش غیر 
مستند شکایتی دارد با توجه به جنبه خصوصی بودن موضوع 

می تواند در دستگاه قضا شکایت کند.

سخنگوی قوه قضائیه: 

پرونده »تاج« فعلا محرمانه است

مراسم گرامیداشت سالگرد درگذشت عامه 
محمدرضا حکیمی توســط موسسه فرهنگی 
تحقیقاتی اخوان دستمالچی در یزد برگزار شد.
فرشاد مومنی اقتصاددان و عضو هیات علمی 
دانشگاه عامه طباطبابی در این مراسم با بیان 
اینکه در ایــران به دلایل گوناگون احســاس 
اعتماد به دین، تضعیف شــده است، گفت: اگر 
به شکل اصولی به اندیشه های اسام شناسان 
بزرگ معاصر برگردیم، میتــوان به آن اعتماد 
سابق دســت پیدا کنیم. اینکه عملکرد من یا 
دیگری بد اســت اکنون به پای دین نوشــته 
می شود.هر کس غیرت و شرافتی دارد باید در 
این زمینه برای خود مسئولیت ایجاد کند. یکی 
از ویژگی های مهم عامه حکیمی غیرت ایشان 
به دین در ساحت نظر و عمل بود. به خاطر این 
غیرت بود که عدالــت اجتماعی برای او انقدر 

اهمیت پیدا می کرد.

وی افزود: مارک باگ یکی از برجسته ترین 
فیلسوفان علم اقتصاد در قرن بیستم است که 
درباره سید محمدباقر صدر گفته است: من او 
را نمی شناسم اما کتاب اقتصاد او را خوانده ام و 
صرفا بر اساس مندرجات این کتاب با اطمینان 
می گویــم کــه محمدباقر صدر یکــی از صد 
اقتصاددان ممتاز جهان در قرن بیســتم است. 
الان خیلی هــا می گویند کتــاب او را نخوانیم 
چون آخوند اســت. حساسیت و تمرکزی هم 
که مرحوم حکیمی کــه درباره فقر، نابرابری و 
عدالت اجتماعی داشت اساس دین ما است. به 
نظر من یکی از وجوه بزرگــی بزرگان در این 
سرزمین، بزرگی موانع و تهدیدهایی است که بر 
سر راه شان قرار دارد. او به ایمان خود مطمئن 
بود و از مامتِ مامت کنندگان نمی هراسید. 
هزینه صحبــت کردن دربــاره عدالت در این 
جامعه بالا است بنابراین ما باید قدردان کسانی 

باشیم که در آن استاندارد، مسئله عدالت را به 
مسئله شماره یک تبدیل کرده اند. تا یک کلمه 
راجع به عدالت اجتماعی حرفی زده می شــود، 
می گویند اینها تمایات کمونیستی دارند. من 
در پاسخ می گویم اگر قرار باشد امثال مطهری، 
بهشتی و حکیمی جزو کمونیست ها باشند، من 

هم با افتخار جزو آنها هستم.
مومنی خاطرنشــان کرد: اگر افرادی مثل 
مارک باگ آثــار عامه حکیمــی را خوانده 
بودند، مدال بزرگتــری به او می دادند و چقدر 
ما بدبختیم که دیگران بایــد دارایی هایمان را 
به ما گوشــزد کنند. من در سال ۱۳9۶ کتابی 
به عنوان اتمام حجت بــا حکومت گران با نام 
»عدالــت اجتماعی، آزادی و توســعه در ایران 
امروز« نوشــتم که در آن اظهار شگفتی کرده 
بودم از کشــوری که خود را عدلیه می داند اما 
از در و دیــوار آن نابرابری می بارد. درآن کتاب 
نشــان دادم که اتفاق نظر بــرای در هم تنیده 
دانستن عدالت و توسعه رو به افزایش است به 
گونه ای که در دو دهه گذشته حداقل ۵ نفر به 
خاطر کارهایی که در این حیطه کردند جایزه 
نوبــل گرفتند. عامه حکیمــی نکته هایی در 
کتاب منهای فقر خود آورده است که می توان 
گفت برخی به خاطر باز کردن آن افق ها نوبل 
گرفته اند. یکــی از حیاتی ترین بحث هایی که 
آنها مطرح کرده اند این اســت که ســاختار از 
افراد مهم تر اســت. آنهــا از دریچه علم این را 
فهمیدند اما عامه حکیمی این مهم را از دریچه 
دین دریافته بودند. او از طریق قرآن و ســنت 
تجربه ای که حدود ۲۰۰ ســال طول کشــید 
که برجســته ترین متفکران به جمع بندی آن 
برســند، در اختیار ما قرار داد. حال اگر ما آن 
مسائل را دنبال نمی کنیم، به مسئولیت شناسی 

خودمان بر می گردد.

این استاد دانشــگاه افزود: دیتون می گوید 
فقر محصول حکومت ضعیف، سیاســت های 
غلط و نهادهای ناکارآمد اســت. از این دریچه 
آثار حکیمی را بخوانید، متوجه می شوید که آن 
را به صورت یک امر مســلم دینی در اختیار ما 
قرار داده اســت. بحث هایی که عامه حکیمی 
در زمینه مســئولیت حکومــت در مورد فقر، 
فساد و نابرابری مطرح کرده است بسیار تکان 
دهنده اســت. ما باید این زحمات را یک قدم 
جلو ببریم. آیا مسلمانان عدالت باور ما می دانند 
که بزرگترین متفکران علوم انسانی و اجتماعی 
به دلایل پرشمار نام قرن بیست و یکم را قرن 
عدالت اجتماعی گذاشته اند؟ یافته های کلیدی 
گزارش توسعه انسانی سال ۲۰۰۶ این است که 
هیچ عنصری به اندازه بی عدالتی و نابرابری های 
ناموجه در درون کشورها قادر به توضیح بحران 
جهانی آب نیســت. ما باید افتخار کنیم به این 
مواریث که در اختیار داریم. مرحوم حســین 
عظیمــی می گفت یکی از غصه های بزرگ من 
این است که ده سال یک مطلبی را می گوییم 
اما اعتنایی نمی شود اما همین که یک مقاله در 
یک ژورنال خارجی چاپ می شود، صد نفر در 
روز با ما تماس می گیرند که آن مقاله را خوانده 
ای یا نه؟ مرحوم عظیمی چون اهل شــوخی 
بود می گفت آقای مومنی ما یا باید انگلیســی 
بنویســیم یا وقتی مقــالات خارجی ها ترجمه 
می کنیم، نام نویســندگان را هم ترجمه کنیم 
تا ابهت شان بریزد، برای مثال به جای مایکل 
پورتر بگوییم مایکل حمال که اینها فکر نکنند 
خارجی ها چه اسم شگفت انگیز و غیر متعارفی 
دارند. واقعا برای جامعــه ای که نزدیک به ۱۵ 
میلیون نفر دانشگاهی دارد، غصه باید خورد که 

به میراث علمی و دینی خود کم بها می دهد.
عضو هیات علمی دانشگاه عامه در بخش 

دیگری از ســخنان خود بــه آخرین وصایای 
پیامبر عظیم شــان )ص( اشــاره کرد و گفت: 
در ســی ســال گذشــته تقریبا همه دولت ها 
راجع به عدالت شــعار دادند ولی افراطی ترین 
سیاست های فقرزای شــناخته شده در دنیا را 
اجرا کردند و اگر کســی خواســته آنها را نقد 
کند هم با تهدید هایی روبرو بوده و هم با هتک 
حرمت مواجه شده است. یافته های علمی امروز 
که عامه حکیمی از دریچه دین گفته اســت 
این است که وقتی فقر و نابرابری وجود داشته 
باشند، همه بازنده هستند. همین دونفری که 
دوســال پیش بخاطر این بحث نوبل گرفتند 
نشــان دادند میزان بازنده بودن جامعه از افراد 

فقیر و مورد ظلم قرار گرفته بیشتر است.
وی در پایان گفت: باید از تســخیر شدن به 
دست غیرمولدها و مفت خوارها، اجتناب کرد.

در بازار پول، در بازار ســرمایه، بازار ارز و بازار 
کار ما با بی سابقه ترین سطوح تسخیرشدگی 
مواجه هســتیم. اینکه چــرا کار جلو نمی رود، 
حساب کتاب های روشنی دارد. یکی از مسائل 
حیاتی که در آثار شــهید بهشتی مطرح شده 
این است که غفلت از مسئله عدالت اجتماعی 
زمینه ساز رواج استفاده ابزاری از دین می شود. 
اگر جامعه ناعادلانه شود، ثروتمندان هم امنیت 
ندارند. اینکه اســام به عدالت اجتماعی انقدر 
اهمیت می دهد، حســاب و کتاب دارد. چقدر 
خاک بر ســر باید باشیم که سی سال سیاست 
تورم زا اجرا کنند بعد یک مقام رســمی بگوید 
۷۵ درصد جمعیت کشور بدون اعانه نمی توانند 
زندگــی کنند. یک بخشــی از ایــن ماجرا به 
مســئولیت خود ما بر می گردد زیرا ما در عمل 
نشــان نداده ایم که متقاضی عدالت هستیم و 
خودمــان را هم به آگاهی در این زمینه مجهز 

نکرده ایم.

عبدالرضا داوری که در دوران ریاست جمهوری محمود 
احمدی نژاد یکی از نزدیکان و مشاور رسانه ای دولت بود، 
در گفتگو با خبرآناین در پاســخ به این پرسش که »چند 
ماهی است محمود احمدی نژاد در فضای واقعی و مجازی 
بســیار کم تر حاشیه ســازی می کند. حتی آخرین پست 
صفحه اینستاگرام  او نیز مربوط به ۱۴ تیر ماه سال گذشته 
اســت و توئیتر وی هم تقریباً از همان زمان به روز نشــده 
است. در حالی که تا پیش از این تاریخ تقریباً روال فعالیت  
ایشــان در اینســتاگرام و توئیتر روزانه و هدفمند بود. آیا 
این موضوع و عدم فعالیت شان دلیل خاصی دارد؟« گفت: 
اینستاگرام و توئیتر فارسی آقای احمدی نژاد دست تیمی 
بود که ازایشان جدا شــدند، بنابراین فکر می کنم او دیگر 
به اکانت هایش دسترســی ندارد. البتــه به نظرم به توئیتر 
انگلیســی اش دسترسی دارند. به هر حال اگر گروه هایی را 
که باایشــان در تلگرام و واتس آپ مرتبط هستند، دنبال 
کنید، یک تیمی ســال گذشته در حوزه رسانه ای با او کار 
می کردند که حالا بنا بــه اختافاتی که در بحث ثبت نام 
انتخابات ریاست جمهوری پیش آمد، ازایشان جدا شدند. 
به همین دلیل فکر می کنم دسترسی آن ها به گونه ای بود 
که دیگر امکان دسترســی به آقــای احمدی نژاد ندادند و 
اینســتاگرام و توئیتر فارسی  ایشــان هم از همان تاریخی 
که اشــاره کردید دیگر به روز نشــده اســت. وی در عین 
حــال توضیح داد: بالاخره آقای احمــدی نژاد اگر بخواهد 
محتوایی را تولید و توزیع کند و موضع گیری داشته باشد، 
مســیرهای زیادی برای دسترسی از جمله کانال تلگرامی 
دولت بهار دارد، بالاخره با برخی از رسانه ها ایشان مرتبط 
هستند و می توانند مسائل شان را مطرح کنند. الان  ایشان 

پلنی)برنامه( ندارد. 
 ایشــان بــه نوعــی در کان پروژه هایــی کــه دارند، 

همراهی هایی با دولت آقای رئیسی دارند.

بــه هر حال بخش مهمی از بدنه دولت آقای رئیســی، 
نیروهایی هســتند کــه در دولت آقای احمــدی نژاد چه 
در سطح مدیر ارشــد و چه در سطح مدیر میانی فعالیت 

می کردند. 
شما رزومه تک تک مدیران آقای رئیسی را ببینید اغلب 
در دولــت نهم و دهم وزیر یا معاون وزیــر و مدیر بودند؛ 
مثل آقای محرابیان، آقــای غضنفری، آقای فاطمی امین، 
آقای رســتم قاســمی یا آقای اوجی؛ این ها در ســطوح 
مختلف دولت های آقای احمدی نژاد مســئولیت داشتند. 
همیــن آقای زاهــدی وفا را که می خواهنــد برای وزارت 
رفاه معرفی کنند ســابقه معاونــت وزارت اقتصاد و دارایی 
در دولت احمدی نژاد دارد؛ می خواهم بگویم شــاید حدود 
۸۰ درصد از بدنه دولت آقای رئیســی، کسانی هستند که 
سابقه اجرایی شان در دولت آقای احمدی نژاد شکل گرفته 
اســت. داوری ادامه داد: به نظر من دولت سیزدهم، دولت 
ســوم آقای احمدی نژاد است ولی بسیار ناکارآمدتر. یعنی 
اگرایشــان هم می خواستند دولت تشــکیل دهند تقریباً 
اســتخوان بندی دولت ایشــان همین بود با این تفاوت که 
آقای احمدی نژاد از بخشــداری در ماکو تا شــهرداری و 
اســتانداری و بعد هم ریاست جمهوری، تجربه کار اجرایی 
دارد و در حــوزه اجرایی آقای احمدی نژاد پخته تر از آقای 

رئیسی است.
مــن یکی از اصلی ترین دلایــل ناکارآمدی دولت آقای 
رئیسی را ناآشنایی  ایشان با مسائل اجرایی می دانم.  ایشان 
یک جمع کننده نیســتند. آقای احمدی نژاد جمع کننده 
بود فارغ از همه اختافات سیاســی که می توان باایشــان 
داشته یا نداشــته باشــید. وی در ادامه، تداوم حضور در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام را برای احمدی نژاد بسیار 
مهــم ارزیابی کرد و آن را از دلایل ســکوتش ذکر کرد و 
گفت: چون یک نهاد رســمی حاکمیتی است و حضور در 

این مجمع چندین امکان برای ایشان ایجاد می کند. اولین 
امکان دسترسی های خبری و اطاعاتی از درون حاکمیت 
اســت. یعنی شــما وقتی وارد مجمع تشخیص مصلحت 
نظام می شــوی به هر حال به عنوان عضو مجمع انبوهی از 
گزارش های دستگاه های اجرایی درمورد وضعیت کشور را 

در اختیارخواهید داشت.
در جلســات تخصصی کمیســیون ها با مدیران کشور، 
وزرا، رئیس جمهوری و معاونینش نشســت و برخاســت 
می کنید و از وضعیت اداره کشــور و سیاســت های دولت 
مطلع می شــوید. پس بنابراین آقای احمدی نژاد برای این 
کــه بتواند خــودش را به روز نگه دارد که در کشــور چه 
می گذرد، برایش بســیار مهم اســت که مجمع تشخیص 
مصلحت نظام حضور داشته باشد. نکته دوم که برای ایشان 
اهمیت دارد در واقع این اســت که شــما وقتی به عنوان 
یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام که منصوب مقام 
معظم رهبری اســت، فعالیت می کنید، حاشیه امن برای 

شما ایجاد می شود. 
در ایــن فضــا، فرصت هایــی در اختیارتان قــرار داده 
می شود. می توانید از این عنوان برای خیلی از سخنرانی ها 
و برنامه هایتان استفاده کنید و به آن ها مشروعیت بدهید. 
الان فرض کنید هیات امنای یک مســجد می خواهد آقای 
احمدی نژاد را دعوت کند؛ با چه عنوانی دعوت می کنند؟ 
می گوینــد ما عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام را که 
منصوب رهبری اســت دعوت می کنیم. این می تواند برای  

آقای احمدی نژاد فرصت ساز باشد.
یک نکته سومی هم وجود دارد، چون آقای احمدی نژاد 
معتقد اســت فروپاشی جمهوری اسامی نزدیک است، در 
ســخنرانی های متعدد به خصوص سال گذشته در بخشی 
که انتخابات را تحریم کردند این را دیدید. ایشــان یکی از 
نقش هایی که برای آینده خودشــان متصور هستند نقش 

»یلتســین« اســت. یعنی آن چیزی که در ذهنشان است 
تحت عنوان فروپاشــی جمهوری اســامی، بتواند در آن 
لحظه تاریخی در نقش یلتســین ظاهر شود و کل قدرت 

را به صورت یکجا تصاحب کند. 
برای اینکه یلتسین باشــد باید یک پایی در حاکمیت 
هم داشته باشد. چون یلتسین در سال ۱99۱ عضو حزب 
کمونیست شــوروی و رئیس حزب کمونیست روسیه بود. 
بنابراین برای آقــای احمدی نژاد که می خواهد از خودش 
تصویر یلتســین ارائه بدهــد باید رابطه نقطــه چینی با 
حاکمیت داشته باشد. داوری ادامه داد: ایشان تجربه آقای 
خاتمی و بــازرگان را دارد. می داند که این ها هرچند پایی 
در حاکمیت ندارند ولی دارای نفوذ اجتماعی هستند. ولی 
آقای احمدی نژاد بدنه اجتماعی فعالی مثل آقای خاتمی یا 
مرحوم بازرگان ندارد.  ایشان در فراخوان های متعددی که 
در ایام مختلــف دادند نهایتاً در تهران یک جمعیت ۲۰۰، 

۳۰۰ نفری برایشان جمع شدند.
 ایشان شبکه اجتماعی فعال بزرگی ندارد. در حالی که 
همین الان اگر آقای خاتمی برای موضوعی امکان فراخوان 
داشته باشند، من فکر می کنم بین ۵تا ۱۰هزار نفر از افراد 
عاقه مند به ایشان جمع می شوند. آقای احمدی نژاد چون 
این شــبکه را ندارد برای همین به طور مضاعف احساس 
می کند کــه باید به هر قیمتی که شــده درون حاکمیت 
بماند و این آخرین صندلی را که صندلی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام است حفظ کند؛ حتی به این بهانه که مدتی 

مواضع اش را هم تعدیل کند. 
بله،  ایشان حدود ۲ تا ۳ ماه است که یا صحبت نکردند 
یا بــه نوعی صحبت کردند که داربســت های حاکمیت را 
نشــکند. این رویکــرد دقیقاً برای حفــظ صندلی مجمع 
تشخیص مصلحت نظام اســت. یعنی ایشان دارد محافظه 

کاری می کند که از مجمع حذف نشود.

فرشاد مومنی: 

غفلت از عدالت اجتماعی، زمینه ساز رواج استفاده ابزاری از دین است 

یار پیشین احمدی نژاد از دلایل سکوت او سخن می گوید

دولت سیزدهم، دولت سوم آقای احمدی نژاد است ولی بسیار ناکارآمدتر! 

رئیسی در پاسخ به تماس تلفنی نخست وزیر ارمنستان:
منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد

رئیس جمهور با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اسامی 
ایران بســیار حائز اهمیت اســت، تصریح کرد: مرزهای تاریخی ایران و ارمنستان 
بستر رفاه، همگرایی و امنیت منطقه محســوب می شود و تهران مصمم به ادامه 
همکاری در همه زمینه ها به نفع رفاه و ثبات منطقه است. به گزارش ایسنا، سید 
ابراهیم رئیسی پیش از ظهر ا سه شنبه در پاسخ به تماس تلفنی »نیکول پاشینیان« 
نخست وزیر ارمنستان، با ابراز نگرانی از تداوم تنش در منطقه گفت: منطقه قفقاز 
شــرایط خاصی را طی می کند و متاســفانه هنوز آرامش به این منطقه بازنگشته 
است. رئیس شورای عالی امنیت ملی همچنین با اشاره به نفوذ رژیم صهیونسیتی 
در منطقه، حضور آن را ضد امنیت و تهدیدی برای کل منطقه ازجمله میزبانانشان 
معرفی کرد. رئیسی با بیان اینکه پیوسته اوضاع و تحولات را در منطقه قفقاز رصد 
می کنیم، خاطرنشــان کرد: منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد. رئیس جمهور با 
اشــاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اســامی ایران بسیار حائز 
اهمیت اســت، تصریح کرد: امضا کنندگان بیانیه سه جانبه آتش بس به مفاد آن 
پایبند باشــند و از هرگونه اقدامی در جهت ایجــاد تنش در منطقه دوری کنند. 
رئیســی افزود: مرزهای تاریخی ایران و ارمنســتان بستر رفاه، همگرایی و امنیت 
منطقه محسوب می شود و تهران مصمم به ادامه همکاری در همه زمینه ها به نفع 
رفاه و ثبات منطقه اســت. »نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان نیز در این 
تماس تلفنی با ارائه گزارشــی از آخرین وضعیت تحولات در منطقه قفقاز گفت: 
جمهوری اسامی ایران همواره در رفع تنش ها و بحران های منطقه نقشی سازنده و 
تاثیرگذار داشته است. وی همچنین با ابراز خرسندی از روابط رو به گسترش تهران 
و ایروان، تاکید کرد: ارمنســتان به دنبال تعمیق روابط با جمهوری اسامی ایران 
در تمامی زمینه ها اســت. ایروان اعام کرد که ارتش آذربایجان اواخر روز دوشنبه 

با استفاده از توپخانه و هواپیماهای بدون سرنشین ارمنستان را گلوله باران کرد.

مخبر دو مصوبه دولت را برای اجرا ابلاغ کرد
معاون اول رئیس جمهور دو مصوبه اصاح آیین نامه اجرایی تســهیات قرض 
الحسنه تکلیفی در قانون بودجه و اعتبار دولت برای مدیریت خشکسالی و تکمیل 
عملیات انتقال آب به سنندج را اباغ کرد. به گزارش ایرنا، هیأت وزیران در جلسه 
۱۳ شــهریور ۱۴۰۱ به منظور تأمین نظر مجلس شــورای اسامی و رفع مغایرت 
قانونی اعام شده درخصوص آیین نامه اجرایی تبصره )۱۶( ماده واحده قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ کل کشور موضوع تسهیات تکلیفی دولت، با پیشنهاد معاونت حقوقی 
رئیس جمهور مبنی بر اصاح آیین نامه مذکور موافقت کرد و با امضای محمد مخبر 
این آیین نامه برای اجرا اباغ شد. این اصاحات با هدف رفع موانع در مسیر پرداخت 
تســهیات اشتغالزایی که در تبصره ۱۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ کل کشور مقرر شده، 
انجام شده است. معاون اول رئیس جمهور همچنین مصوبه اعتباری دولت به منظور 
مدیریت خشکسالی و تکمیل عملیات پروژه انتقال آب از سد آزاد به شهر سنندج 
در اســتان کردستان را امضا و اباغ کرد. هیأت وزیران در جلسه سیزدهم شهریور، 
به منظور مدیریت خشکسالی و رفع معضل تنش آبی در شهرستان سنندج، مبلغ 
یک هزار میلیارد ریال به صورت تملک دارایی های سرمایه ای بابت تأمین آب شرب 
بهداشتی این شهرســتان و انجام اقدامات پیشگیرانه و نیز تکمیل عملیات پروژه 
انتقال آب از سد آزاد به شهر سنندج در استان کردستان، اختصاص داد. همچنین 
شــرکت سهامی توســعه منابع آب و نیروی ایران موظف شد ضمن نظارت فنی و 
اجرایی بر روند انجام کار، گزارش عملکرد این تصویب نامه را در مقاطع زمانی ســه 

ماهه به سازمان های برنامه و بودجه کشور و مدیریت بحران کشور ارسال کند.

قاضی صلواتی:
حکم زورگیر بزرگراه نیایش قابل فرجام  خواهی است

حکم پرونده زورگیر بزرگراه نیایش از سوی قاضی صلواتی به صورت حضوری 
به متهم اباغ شد. به گزارش ایلنا، پس از طی روال قانونی و برگزاری جلسه دادگاه 
رســیدگی به پرونده و اخذ دفاعیات متهم، صبح امروز »سه شــنبه ۲۱ شهریور« 
جلســه قرائت رای پرونده زورگیر مســلح اتوبان نیایش بــا حضور وکیل متهم و 
تعدادی از شــهروندانی که توســط متهم مورد خفت گیری و زورگیری واقع شده 
بودند در شعبه ۱۵ دادگاه انقاب اسامی برگزار شد و حکم پرونده از سوی قاضی 
صلواتی به صورت حضوری به متهم اباغ شــد. قاضی ابوالقاســم صلواتی با اشاره 
بــه اتهامات متهم گفت: متهم امان حبیب اللهی فرزند عبدالله معروف به عماد با 
عنایــت به گزارش ماموران فراجا، اقاریر صریح خود مبنی بر ۲۰ فقره ســرقت به 
روش زورگیری، شکایت حداقل ۵۰ شاکی، فیلم زورگیری در سرقت مقرون به آزار 
در اتوبان نیایش و شهید چمران، مواجه حضوری متهم با شکات، اظهارات شاهدان 
عینی، نظریه پزشکی قانونی دایر بر اینکه زمان ارتکاب جرم عایمی از اخال بارز 
روان پزشکی که موجب فقدان قوه تمیز و کنترل اراده باشد احراز نشده است، به 
اتهام محاربه از طریق کشــیدن ساح و مشــارکت در سرقت مسلحانه مقرون به 
آزار در شــب به حکم اعدام محکوم شــد. قاضی صلواتی گفت: متهم در خصوص 
مشــارکت در سرقت های مقرون به آزار در روز و شب به تحمل ۲۰ سال حبس و 
در خصوص مشارکت در ۲9 فقره سرقت گوشی تلفن همراه در روز و مشارکت در 
۱۶ فقره سرقت گوشی تلفن همراه در شب به تحمل ۵ سال حبس و در رابطه با 
کلیه سرقت ها و گرفتن اموال شکات به رد مال محکوم شد. وی افزود: با توجه به 
اقدامات متهم که امنیت و آسایش و آرامش مردم و جامعه را به مخاطره انداخته 
اســت، محاربه وی برای دادگاه محرز شده و به استناد آیه شریفه ۳۳ سوره مائده 
و مواد ۲۷9، ۲۸۱، ۲۸۲، ۷۰9، ۷۱۰، ۷۱۳، ۷۱۴ قانون مجازات اســامی مصوب 
۱۳9۲ و مواد ۶۵۲، ۶۵۷، ۶۶۷، ۷۲۳ از قانون مجازات اسامی مصوب ۱۳۷۵ حکم 
فوق صادر شده است. قاضی صلواتی با بیان اینکه حکم صادره ظرف ۲۰ روز قابل 
فرجام خواهی در دیوان عالی کشور است، گفت: این حکم عبرتی برای زورگیران، 
سارقان مســلح، اراذل و اوباش و کسانی که امنیت و آسایش مردم را به مخاطره 
می اندازند، اســت و این افراد بدانند که با برخورد قاطع و بدون اغماض و تعارف و 

بدون ارفاقات قانونی مواجه خواهند شد.

میراحمدی: 
خط قرمز ستاد اربعین امنیت و سلامت زائران است

رئیس ستاد مرکزی اربعین خط قرمز این ستاد را امنیت و سامت زائران عنوان 
و اظهار کرد: اعام بســته شــدن مرزها، تصمیمی شجاعانه و برای حفظ سامت 
زائران بود. به گزارش ایرنا، سید مجید میراحمدی در گفت وگویی با اشاره به آخرین 
اقدامات انجام شــده در تسهیل تردد زائران اربعین حسینی)ع( گفت: گرمای هوا و 
تراکم جمعیت دو مولفه بســیار تاثیرگذار در اربعین امسال بود و در نشست ستاد 
مرکزی اربعین حســینی هم همواره توجه داشــتیم کــه در این خصوص تقویت 
زیرساخت های اربعین در دستور کار قرار بگیرد. وی ادامه داد: یکی از اقدامات بسیار 
مهم دولت ســیزدهم هزینه کرد ۸ هزار و ۴۰۰ میلیــارد تومان برای آماده کردن 
زیرســاخت ها بود که با این اقدامات، جاده ایام به مهران چهار بانده شد و توسعه 
زیرساخت ها در سایر بخش ها هم به سرعت در دست اقدام قرار گرفت. رئیس ستاد 
مرکــزی اربعین درباره تامین آب خنک برای هموطنان زائر نیز اضافه کرد: یکی از 
برنامه ریزی ها در ســتاد مرکزی اربعین، افزایش طول سفر از ۱۰ صفر به اول صفر 
بود و این موضوع با استقبال خوب زائران مواجه شد. میراحمدی اظهار کرد: یکی از 
دلایل مشکات پیش آمده در مرزهای کشور عدم تناسب خروجی گیت های ایران 
با ورودی گیت های عراق بود که به همین دلیل تناسب سازی گیت ها در دستور کار 
قرار گرفت. وی خاطر نشان کرد: در سفر وزیر کشور به عراق موضوع تناسب سازی 
گیت ها در دستور کار اصلی قرار گرفت و طرف عراقی نیز اعام کرد که این موضوع 
بررسی و عملیاتی می شود. معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور با بیان اینکه ما از 
نزدیک در روند تردد زائران حسینی در مرز مهران قرار گرفته ایم، گفت: با توجه به 
ازدحام جمعیت در هوای گرم در مرزهای ۶ گانه کشور طی چهار ساعت جلسه و 
مشورت به این جمع بندی رسیدیم که مرزها بسته شود. میراحمدی تصریح کرد: 
خط قرمز ستاد مرکزی اربعین حسینی امنیت و سامت زائران حسینی است و از 
این رو اعام بســته شدن مرزها تصمیمی شــجاعانه بود. وی خاطرنشان کرد: هم 
اکنون شرایط بسیار ایده آل و روان است و روند تردد زائران حسینی به نحو مناسبی 
انجام می شود. رئیس ســتاد مرکزی اربعین در بخش دیگری از صحبت های خود 
گفت: تصمیم بسته شدن مرزها، این امکان را فراهم کرد تا شرایط مدیریت شود و 
لازم اســت از رسانه ملی در انعکاس به موقع اخبار و اطاع رسانی مسئولانه تشکر 
کنم. میراحمدی افزود: اتاق جنگ روانی معاندان تشکیل شد و فضای رعب آور در 
داخل ایران و عراق ایجاد کردند و تاش داشتند این حماسه بزرگ حسینی را تحت 
الشعاع قرار دهند که در این هدف ناکام ماندند. وی همچنین گفت: مردم عراق هم 
به کمک زائران حســینی آمده اند که بسیار ارزشمند است. معاون وزیر کشور در 
عین حال یادآور شد: استانداران، فرماندهان اصلی عملیات اربعین هستند و شبانه 
روز برای خدمت رسانی به زائران تاش می کنند. میراحمدی با بیان اینکه مدیریت 
اربعیــن را باید با تمام ماحظات و شــرایط در نظر گرفت، ادامــه داد: در اربعین، 
مدیریت جمعیت میلیونی با تمام ابعاد و پیچیدگی هایش مطرح اســت و منتقدان 

بایستی این واقعیت ها را در تحلیل ها و نقطه نظراتشان در نظر داشته باشند.

اخبار کوتاه


